
 آرمان ملی: تساوی تیم ملی فوتبال کشورمان در دیدار 
مقابل ازبکستان و نحوه بازی شاگردان امیر قلعه نویی با واکنش 

پیشکسوتان و کارشناسان فوتبال مواجه شد. 
   قاسمپور 

ابراهیم قاسمپور در مورد میانگین سنی بالای بازیکنان گفت: 
»باید نفرات جوان به تیم ملی تزریق شود زیرا در غیر این صورت 
تا ۲، ۳ سال آینده با کنار رفتن این نسل بازیکن جوانی نخواهیم 
داشت که اضافه شود. کادرفنی تیم ملی باید خیلی از نفرات را 
کنار بگذارد و تا جام جهانی و در کوتاه مدت اگر بازیکن جوانی 

بود از او استفاده کند تا تجربه کسب کند.«
   کربکندی 

همچنین رسول کربکندی در خصوص وضعیت تیم ملی به 
ایسنا گفت »نگرانی من خط دفاع تیم ملی است. خط دفاع 
ما کند است و مدافعان ما کم سن و سال نیستند. این باعث 
می شود که آسیب ببینیم. ما مقابل تیم های سرعتی خیلی 
مشکل داریم و باید هافبک های دفاعی خیلی خوب کار کنند و 
به دفاعمان کمک کنند. در غیر این صورت به مشکلات بسیار 

زیادی برمی خوریم.«
   اقبالی 

مسعود اقبالی در گفت وگو با تسنیم، درباره ناکامی تیم ملی 
فوتبال ایران در حفظ برتری ۲ بر صفر مقابل ازبکستان و کسب 

یک امتیاز از این مسابقه اظهار داشت: تیم ملی با این همه 
لژیونر و بازیکن باتجربه وقتی ۲ بر صفر از حریف خود جلو 
می افتد، باید سبک بازی خود را عوض کند. وقتی بازیکنان 
تیم میانگین سنی بالایی دارند، خستگی بر آنها مستولی 
می شود و تعویض ها در این شرایط مهم می شوند. کارشناس 

فوتبال کشورمان در پاسخ به این پرسش که چه 
میزان شانس برای موفقیت ایران در جام 

ملت های آسیا متصور است، تصریح کرد: 
به نظرم شانسی نخواهیم داشت! مقابل 
ازبکستان چنین شرایطی برای تیم ایران 
پیش آمد؛ خدا می داند چه اتفاقی مقابل 
ژاپن می افتد! استرالیا، کره جنوبی 
و عربستان هم تیم های قدرتمندی 
هستند و تیم ملی پس از صعود به 
دور حذفی، با مشکل مواجه می شود. 
اقبالی با اشاره به تفاوت سطح تیم ملی 
ایران با سایر مدعیان قهرمانی جام 
ملت های آسیا اظهار داشت: اگر ژاپن، 

کره جنوبی و عربستان با تیم های اصلی 

خودشان وارد جام ملت های آسیا شوند، مشکل پیدا می کنیم. 
مگر اینکه آنها تیم های جوان خود را به مسابقات بیاورند )تا 
ایران موفق شود(! این کشورها برای خودشان استراتژی دارند و 
تیم ملی اصلی را برای جام جهانی می بندند. ما فقط دنبال نتیجه 

هستیم و بقیه مسائل برای ما مهم نیست. 
   چراغپور

جلال چراغپور در گفت وگو با فارس در مورد تساوی ۲ بر ۲ 
تیم ملی مقابل ازبکستان در مقدماتی جام جهانی اظهار داشت: 
متأسفانه دیروز تیم ملی نوجوانان ما هم از جام جهانی حذف 
شد و تیم ملی هم مقابل ازبکستان متوقف شد. اتفاقاتی که من 
در مورد آن بارها در مصاحبه هایم به آنها اشاره کرده بودم. در 
فوتبال ما اتفاقات مثل کاروان از راه می رسد و در یکی دو ماه 

آینده هم این حوادث به وقوع خواهد پیوست. 
وی افزود: آنچه از نظر قانون مندی و قاعده مندی انتظار 
داشتیم در حال وقوع است. ما مقابل ازبکستآنکه در واقع اولین 
تیمی بود که یک مربی صاحب اندیشه و با کارنامه داشت، پیروز 
نشدیم. کاتانچ سرمربی ازبکستان هم بازیکن خوبی بوده و هم 
مربی صاحب اندیشه ای است. نتوانستیم مقابل این تیم پیروز 
شویم و در نیمه دوم شکست خوردیم. این کارشناس فوتبال 
تصریح کرد: اتفاق دومی که برای تیم ملی رخ داد این 
بود که بازی ۲ بر صفر برده را نتوانستیم حفظ 
کنیم و بازی با مساوی تمام شد. در نیمه اول 
شاید برای حریف ناشناخته بودیم اما در نیمه 
دوم حریف به خوبی تیم ملی ما را آنالیز کرد و 
توانست بر توپ و میدان مسلط شود و فهمید که 
نقاط ضعف تیم ملی کجا است و چگونه می تواند 

به ما گل بزند. 
ما  بگویم  می توانم  واقع  در 
ازبکستان را به گل زدن به تیم ملی 
دعوت کردیم! این کارشناس 
فوتبال در مورد اینکه امیر 
قلعه نویی پس از تساوی مقابل 
ازبکستان گفت که بازیکنان 
ما در زمین راه می رفتند و 
ازبکستانی در نیمه دوم با 
قلب شان بازی کردند، اظهار 
از  وقتی صحبت  داشت: 
سوم شخص مفرد می شود 
یعنی آن کسی که خودش 
مسئولیت دارد خود را کنار 

می کشد، اما سؤال اینجا است پس کسی که مسئولیت دارد چه 
می شود؟ اگر بازیکنان ما مقابل ازبکستان در نیمه دوم در زمین راه 
می رفتند باید از آقای قلعه نویی محترمانه پرسید آقای سرمربی 
شما در آنجا چه می کردید و مشغول چه کاری بودید؟ آیا شما نباید 

جلوی راه رفتن بازیکنان را می گرفتید؟!
   درخشان 

حمید درخشان در گفت وگو با فارس، در مورد تساوی ۲ 
بر ۲ تیم ملی فوتبال کشورمان مقابل ازبکستان در انتخابی 
جام جهانی ۲0۲6 اظهار داشت: باید برای نیمه دوم عملکرد 
تیم در نیمه اول را                              بررسی و نکات لازم را                              یادداشت می کردیم 
تا بدانیم با چه روش، برنامه و تاکتیکی مقابل ازبکستان بازی 
کنیم و روند خوب نیمه اول ادامه داشته باشد، اما چنین 

اتفاقی نیفتاد. 
کاپیتان اسبق تیم ملی ایران تصریح کرد: نتوانستیم 
راهکارهایی برای کاهش فشار ازبکستان در نیمه دوم پیدا 
کنیم. تعویض های ما نیز به این روند کمک نکرد. در واقع 
تسلیم تاکتیک حریف شدیم که توانست با تغییر در نفرات 
و سیستم خود، ایران را                              زیر فشار بگذارد. دستپاچگی، 
به هم ریختگی و آشفتگی در نیمه دوم در تیم ما دیده شد و 

ثبات خود را                              از دست دادیم. 
به همین دلیل نتوانستیم کاری انجام بدهیم و کادر فنی 
نیز نتوانست جهت رفع این معضل راهکاری اتخاذ کند تا 
از زیر فشار خارج شویم. کارشناس فوتبال کشورمان در 
خصوص انتقاد از تیم ملی، عنوان کرد: اگر حرفی می زنم، 
نمی خواهم کسی را                              بکوبم یا او را                              تنبیه یا توبیخ کنم. به عنوان 
یک کارشناس به این تیم نقد فنی وارد می کنم، اما اگر کسی 
الان بخواهد تیم ملی را                              تخریب کند خیانت کرده است. برای 
اینکه ما تیم ملی، کادر فنی و بازیکنانش را                              دوست داریم، اگر 
هم نظری می دهیم، کارشناسی است تا به این تیم کمک شود 
و 50 روز دیگر اگر در جام ملت های آسیا به کره جنوبی و یا 
بار دیگر به همین ازبکستان خوردیم، گرفتار نشویم. درخشان 
افزود: دلمان برای تیم ملی می سوزد. انتقاد فنی ما هم صرفا به 

این دلیل است که به این تیم کمک شود. 
شاید نظر فنی ما با نظر کادر فنی 10 درصد تفاوت داشته 
باشد و اگر بتوانم 10 درصد به این تیم کمک کنم، خوب است. 
می خواهم مشکلات تیم ملی  کشورم برطرف شود تا از این به 
بعد این تیم با کیفیت بهتر بازی کند. می خواهیم خیالمان 
راحت باشد اگر در نیمه اول ۲ بر صفر جلو می افتیم، در نیمه 
دوم با حفظ نتیجه دو گل دیگر هم می زنیم و از بازی لذت 

می بریم. 
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گفت وگو

شاگردان قلعه نویی زیر ذره بین کارشناسان و پیشکسوتان فوتبال 

ازتیممسنتاخیانتبهتیمملی

  کوتاه 
فارس: محمدرضا خالدآبادی دروازه بان فصل گذشته 
تیم هوادار در این فصل به استقلال پیوست، اما پرداخت 
پول رضایتنامه این بازیکن به هوادار، حواشی را به همراه 
داشته و گفته می شود بدهی استقلال به باشگاه مبدا در این 
مورد اشکالاتی را در سقف بودجه استقلال ایجاد می کند که 
ممکن است حتی به کسر امتیاز منجر شود. باشگاه هوادار 
معتقد است ۲ چک 5 و 4 میلیاردی که بابت صدور رضایتنامه 
خالد آبادی دریافت کرده در موعد خودش وصول نشده و به 
همین خاطر بدهی استقلال به آن ها پابرجاست. با این حال بر 
اساس قانون وضع شده، این مساله خطری برای سقف بودجه 
استقلال ندارد. طبق قوانین کارگروه نظارت بر قراردادها، 
پرداخت مبلغ رضایتنامه یک بازیکن به باشگاه مبدا، به هر 
صورتی که باشد، ارتباطی به محاسبه آن در سقف بودجه 
ندارد. محاسبه مبلغ رضایت نامه بازیکن به تناسب مدت زمان 
قرارداد او و باشگاه مقصد تقسیم و سالانه از سقف بودجه آن 
باشگاه کسر می شود. موضوعی که در ماجرای امیرحسین 
حسین زاده و تراکتور، لحاظ شد. اکنون نیز با توجه به اینکه 
گفته می شود قرارداد خالدآبادی و استقلال 4 ساله است، 
مبلغ 9 میلیارد بابت رضایتنامه او، تقسیم بر 4 سال می شود 
و عدد به دست آمده، هرفصل در سقف بودجه آبی ها لحاظ 
خواهد شد که بر اساس پیگیری ها مشخص شد مبلغ انتقال و 
همچنین رضایتنامه خالدآبادی به استقلال، در سقف بودجه 

فصل جاری این باشگاه حساب شده است. 

بیــن المــلل 
 برخلاف خبرهایی که از ابتدای فصل تا کنون درباره آینده 
ژوزه مورینیو منتشر و در برخی از آنها به قطعی بودن تمدید 
قرارداد مربی پرتغالی با جالوروسی اشاره شده، آقای خاص نه 
تنها هیچ مذاکره ای با کارفرمایان خود برای تمدید قرارداد 
نداشته بلکه حتی نمی داند که می خواهد در این تیم بماند. 
مورینیو در دو فصلی که هدایت رم را برعهده داشت، با این تیم 
قهرمان لیگ کنفرانس اروپا و نایب قهرمان لیگ اروپا شده و 
همین موضوع هم سبب ایجاد انتظاراتی برای تمدید قرارداد او 
از سوی باشگاه شده است. خود او اما به سبب محدودیت های 
موجود برای رم به سبب توافق باشگاه با یوفا در مورد نقض 
قانون بازی جوانمردانه مالی، نگران است که نتواند ابزار لازم 
برای اجرایی کردن پروژه  اش را به دست آورد. مورینیو درباره 
آینده اش و اینکه آیا قصد تمدید قرارداد با رم را دارد گفت: من با 
فردکین ها )خانواده آمریکایی مالک باشگاه( صحبتی داشته ام 
اما موضوع آن تمدید قرارداد نبوده است. آخرین باری که من با 
دَن فردکین صحبت کردم، پس از دربی بود که 10 دقیقه تلفنی 
حرف زدیم. هفته پیش هم با رایان )دیگر عضو خانواده( صحبت 
کردم. قرارداد مورینیو با رم تا پایان فصل اعتبار دارد. او در پاسخ 
به این سؤال که آیا خودش قصد ماندن دارد یا نه، اظهار داشت: 
نمی دانم. آقای خاص با اشاره به افتخاراتی که با رم کسب کرده 
است، افزود: در تاریخ رم این اولین بار است که باشگاه دو سال 
متوالی به فینال رقابت های اروپایی 
می رسد. پس خودتان ببینید که 
ما چه کار سختی را انجام داده ایم. 
فقط بعضی تیم های افسانه ای 
بوده اند که توانسته اند سه سال 
پیاپی در فینال رقابت های اروپایی 
حضور داشته باشند. با این 
حال من می گویم که رم 
می خواهد شانس خود 
برای تکرار این افتخار 

را امتحان کند. 

تجلیل از یزدانی، قاسمپور و  
قهرمانان کشتی جویبار

و  شاخص  قهرمانان  از  امروز  ایسنا: 
پیشکسوتان کشتی جویبار تجلیل خواهد شد. 
روز پنجشنبه در سالن رضا یزدانی شهرستان 
جویبار از قهرمانان و پیشکسوتان این شهرستان 
تجلیل خواهد شد. سلمان قادری رئیس هیات 
کشتی جویبار در این رابطه به ایسنا گفت: 
با دعوت از مسئولان استانی و کشوری، روز 
پنجشنبه از تمامی قهرمانان کشتی جویبار که در 
میادین جهانی و آسیایی صاحب مدال شده اند و 
همچنین جمعی از پیشکسوتان تجلیل خواهیم 
کرد. برای این مراسم از مسئولان و مقامات 
متعددی از جمله آقای محسن رضایی و همچنین 
فرمانده سپاه کربلا به همراه استاندار و رئیس اداره 
کل ورزش و جوانان مازندران دعوت کرده ایم. او 
همچنین گفت: تعداد از پیشکسوتان جویبار 
از جمله سبحان روحی، واگذاری، طبرستانی، 
اسماعیل پور و یعقوب نجفی جویباری مورد 
اینکه مهدی  قرار می گیرند. ضمن  تجلیل 
حاجی زاده و رضا یزدانی دو چهره شاخص از 
نسل قبلی کشتی جویبار که اولین مدال های 
طلای جهان را برای جویبار به دست آوردند نیز 

در این مراسم حضور دارند. 

 منهای فوتبال

دست نیافتنی تا سال ها! 
 NBA لبران جیمز نخستین بازیکن در لیگ
شد که به رکورد کسب ۳9 هزار امتیاز می رسد. 
در ادامه رقابت های لیگ بسکتبال NBA در 
تورنمنت درون فصلی، تیم لس انجلس لیکرز با 
درخشش فوق ستاره هایی چون لبران جیمز و 
آنتونی دیویس، تیم »یوتا جز« را شکست داد 
تا هم این تیم مرحله مسابقات »درون فصلی« 
صعود کند و هم جیمز به یک رکورد خارق العاده 
دست یابد. لبران جیمز در این دیدار خانگی برای 
تیم خود 1۷ امتیاز، ۷ ریباند و 9 پاس گل را به 
ثبت رساند تا به اولین بازیکن در تاریخ رقابت های 
NBA تبدیل شود که ۳9 هزار امتیاز را در این 

مسابقات به دست آورده است. 

 ویــژه

ازبکستان حریف  سرسختی بود 

تیم ملی فوتبال ایران مقابل ازبکستان در دومین دیدار 
مرحله مقدماتی جام جهانی ۲0۲6 به تساوی رسید. تیم ملی 
دو نیمه دوم متفاوت را مقابل ازبکستان داشت که یک نیمه 
خوب و یک نیمه ضعیف عمل کرد. تیم ملی در نیمه اول از 
سمت راست و چپ فوق العاده خوب و هجومی بازی کرد. انتقال 
توپ از خط دفاع به میانه زمین و خط حمله باعث شد مقابل 
ازبکستان برتری داشته باشد، اما در نیمه دوم به خاطر ۲ گلی 
که زده بود عقب نشست و سعی کرد محتاط تر بازی را اداره کند. 
ازبکستان حریف سرسختی بود، در گردش توپ برتری داشت 
و توانست از ضعف فضا های پشت دفاع، افت و ناهماهنگی های 
تیم ملی ایران به بهترین شکل استفاده کند و در زمین خودش 
بازی را به تساوی کشاند. تیم خوبی داریم که می تواند در جام 
ملت های آسیا قهرمان شود و راحت به جام جهانی صعود کند، 
اما اگر تیم ملی بخواهد در بازی های آینده هجومی تر بازی کند 
باید سرعت تیمی  خودش را بالاتر ببرد. تیم ملی باید کار های 
ترکیبی و ارسال بیشتری داشته باشد و در عمق دفاع حریف هم 
پیش برود. بازیکنان باید نفوذ کنند و خیلی سریع به خط دفاع 
برگردند. تیم هایی که در گروه ایران هستند بسته بازی می کنند 
و به خاطر همین در ضد حملات خوب ظاهر می شوند. درباره 
شکست تیم نوجوانان مقابل مراکش در جام جهانی باید بگویم 
تیم ملی مقابل مراکش خوب بازی کرد که گل زد و می توانست 
گل را حفظ کند، اما  در آخرین دقایق بازی خستگی روی 
برخی بازیکنان تأثیر منفی گذاشته بود و گل خوردیم. حتی با 
این باخت عملکرد بازیکنان تیم نوجوانان ایران در جام جهانی 
بسیار خوب بود و تمام توان شان را گذاشتند. همچنین کادرفنی 
مجرب تیم مان از نظر فنی و تاکتیکی بازیکنان را خوب هدایت 
کردند. به حسین عبدی تبریک می گویم که این بازیکنان را 
به خوبی آموزش داد و تیمش را به اینجا رساند. بازیکنان تیم 
نوجوانان در جام جهانی نمره قبولی گرفتند و خوش درخشیدند. 
قطعاً در آینده نام اکثر نفرات این تیم را بیشتر خواهید شنید. 
ضمناً در گروه سنی پایین تر باید بازیکنان مستعد تولید شوند 
و سپس از آن ها محافظت کرد. این نفرات آینده فوتبال ایران 
هستند در نتیجه تیمی که هم اکنون از رده نوجوانان در 
جام جهانی استارت خوبی زده، باید در ادامه و سال های آینده 
بیشتر مورد حمایت فدراسیون فوتبال قرار گیرد تا تیم های 

جوانان، امید و بزرگسالان مستحکمی داشته باشیم. 

نبی ا... باقری ها، پیشکسوت تیم فوتبال 
پرسپولیس عقیده دارد بازیکنان این تیم نباید 
به دلیل مشکلات مالی باشگاه را تحت فشار 

قرار دهند. 
   در رابطه با موضع گیری بازیکنان و 
صحبت هایی که علیه مدیریت تیم و سایر 
مواردی که بیان کردند چه صحبتی دارید؟

من دوست دارم اینگونه حرف بزنم، هیچ 
تیمی به اندازه پرسپولیس در ایران به یک 
بازیکن اعتبار نمی دهد، مثلاً خودم بعد از کسب 
سه قهرمانی از پرسپولیس جدا شدم و سه برابر 
پرسپولیس از مس کرمان پول گرفتم اما این تیم 
و سایر تیم ها مانند صنعت نفت و بقیه تیم هایی 
که بازی کردم، هیچ تیمی برای من پرسپولیس 
نشد و به من اعتبار نداد، به همین دلیل هر چه 
در فوتبال دارم را از پرسپولیس می دانم و همیشه 
خودم را مدیون این تیم و هوادارانش می دانم، 
به همین دلیل هم فکر می کنم هیچ بازیکنی 
حق ندارد سر پاداش و بقیه مسائل مالی بر سر 
پرسپولیس منت بگذارد. از سوی دیگر معتقدم 
بازیکنان پرسپولیس نباید دو پهلو صحبت کنند 
چون از یک طرف از این نکته حرف می زنند که 
به خاطر هواداران قید قراردادهای تیم های دیگر 
را زده اند اما از طرف دیگر منت نگرفتن پاداش و 
بقیه مسائل را سر پرسپولیس می گذارند که اصلا 
درست نیست. من اینگونه صحبت کردن را قبول 
نمی کنم. البته از یکسو معتقدم بازیکن حق دارد 
که حقش را بگیرد اما نباید یک بار به میخ بزند 

و یک بار به نعل. 
   به هر حال با وجود صحبت هایی که 
شما انجام دادید بازیکنان هم دلایل خاص 

خودشان را برای صحبت های شان دارند!
از سوی  به نظرم وقتی بعضی حرف ها 
بازیکنان زده می شود به نوعی انتظار هوادار 
بیشتر می شود و آنها بیشتر روی بازیکنان زوم 
می کنند. من در خصوص یحیی گل محمدی 
اعتقاد دارم او بهترین مربی فعلی و حال حاضر 
داخلی برای پرسپولیس است و کسی را بهتر 
از او برای پرسپولیس نداریم چون این مربی 
خودش را بارها با عناوین و قهرمانی هایی که 
به دست آورده ثابت کرده است، اما بازیکن 
نمی تواند سر پرسپولیس منت بگذارد چون 
بهتر از پرسپولیس در ایران تیم دیگری برای 

آنها وجود ندارد. 
   در رابطه با دیدار پرسپولیس مقابل 
النصر چقدر اعتقاد دارید که سرخپوشان 
در عربستان قادر به کسب امتیار خواهند 

بود؟
به نظرم در بازی رفت هم پرسپولیس 
می توانست بازنده بازی نباشد اما شرایط و 
حاشیه هایی به وجود آمد که متأسفانه به آن 
دامن زده شد تا پرسپولیس بازی و امتیاز مهم 
آن دیدار خانگی را از دست بدهد اما امتیاز بازی 
با النصر در دیدار برگشت برای پرسپولیس بسیار 
مهم و حیثیتی است و حرف هایی که بازیکنان 
مطرح کرده اند شاید فقط با برد مقابل النصر 

بتوانند خودشان را ثابت کنند. 

محمود کلهر 
 کارشناس فوتبال 

باقری ها: 
هیچ بازیکنی حق 

ندارد سر پرسپولیس 
منت بگذارد

اسکالونی از سرمربیگری آرژانتین استعفا داد؟

شافعی: عبدی روی نیمکت تیم ملی تنها بود

سرمربی تیم ملی فوتبال آرژانتین پس از 
برتری شاگردانش مقابل برزیل صحبت هایی 
کرد که به نظر می رسد قصد استعفا از سمت 
تیم  اسکالونی که  لیونل  دارد.  را  خود 
تحت هدایتش صبح روز )چهارشنبه - به 
وقت تهران( در مرحله انتخابی جام جهانی 
۲0۲6 در منطقه آمریکای با تک گل دقیقه 
6۳ نیکلاس اوتامندی با نتیجه یک بر صفر 
برزیل را در ورزشگاه ماراکانا شکست داد 
و با 15 امتیاز به صدرنشینی خود در این 
رقابت ها ادامه داد، پس از پایان این بازی 
جنجالی کادرفنی اش را گرد هم آورد و 
با هم عکس یادگاری گرفتند که برخی 
این را نشانه ای از احتمال استعفای او از 

سمت سرمربیگری آلبی سلسته می دانند. او 
همچنین پس از این بازی صحبت هایی کرد 
که این شایعه را قوت بخشید. اسکالونی 45 
ساله که در جام جهانی ۲0۲۲ قطر آرژانتین 
را پس از ۳6 ساله به قهرمانی جهان رساند، 
پس از برتری تیمش مقابل برزیل و فتح 
سوپرکلاسیکو گفت: آرژانتین به مربی ای 
نیاز دارد که تمام انرژی ممکن را داشته باشد 
و مربی خوبی باشد. من باید توپ را متوقف 
کنم و فکر کنم، در این مدت باید به چیزهای 
زیادی فکر کنم. این بازیکنان به کادر فنی 
)آرژانتین( کمک زیادی کرده اند و من باید 
در مورد کاری که قرار است انجام دهم، فکر 
کنم. وی افزود: این خداحافظی یا هیچ چیز 

دیگری نیست اما باید فکر کنم، چون مانع 
بلندی پیش رو است و ادامه دادن در این 
شرایط و ادامه پیروزی ها دشوار است. این 
بچه ها تصمیم گیری را برای من سخت 
می کنند، بنابراین باید مدتی در مورد آن 

فکر کنم. 
فوتبال  اتحادیه  رئیس  با  آن  از  بعد 
آرژانتین و بازیکنان صحبت خواهم کرد. 
 TyC بر اساس گزارش شبکه تلویزیونی
Sports آرژانتین؛ لیونل اسکالونی ورزشگاه 
تیم ملی  سرمربی  عنوان  به  را  ماراکانا 
آرژانتین ترک کرد و استعفا نداد. او هنوز 
مربی آرژانتین است اما به دلیل مشکلات 
داخلی )احتمالا با چیکی تاپیا رئیس اتحادیه 

فوتبال آرژانتین( عصبانی و دلخور به نظر 
می رسد. طرفین در مورد موضوعی اختلاف 
نظر دارند. بازیکنان تیم ملی آرژانتین هم 
می دانند که اسکالونی از چیزی عصبانی 
است. لیونل اسکالونی در سال ۲018 هدایت 
تیم ملی فوتبال آرژانتین را برعهده گرفت و 
این تیم را در ابتدا در سال ۲0۲1 به قهرمانی 
کوپا آمه ریکا رساند که اولین قهرمانی 
آلبی سلسته در یک تورنمنت معتبر پس از 
قهرمانی در جام جهانی 1986 بود. این مربی 
آرژانتینی در ادامه این تیم را به قهرمانی 
جام جهانی ۲0۲۲ قطر رساند که اولین 
قهرمانی آلبی سلسته در این رقابت ها پس 

از ۳6 سال بود. 

محمود شافعی کارشناس فوتبال گفت: 
تیم های ملی نوجوانان و بزرگسالان در 
لحظاتی از بازی تمرکزشان را از دست دادند و 

بازی برده را از دست دادند. 
   شکست تیم  ملی نوجوانان 

محمود شافعی در گفت وگو با میزان، درباره 
شکست تیم ملی فوتبال نوجوانان ایران مقابل 
مراکش در مرحله یک هشتم جام جهانی 
اظهار داشت: ایران کاملًا تیم برتر میدان بود 
و گل اول بازی را هم زد، اما با از دست دادن 

تمرکزش در دقایق پایانی گل خورد. 
در بازی با انگلیس هم تیم گل دوم را 
دریافت کرد و به نظر می رسد گل خوردن 
در لحظات پایانی بازی به خاطر ضعف بدنی 
و خستگی بازیکنان بود. تیم نوجوانان ایران 
بعد از بازی منطقی و عالی مقابل برزیل، در 
دیدار با انگلیس فشاری زیادی را تحمل کردند 

که نتوانستند بازی را با پیروزی تمام کنند. 
بازیکنان در دیدار با مراکش خسته بودند و 
همین باعث شد بازی برده را با تساوی عوض 

کنند. 
   ضعف تیم عبدی 

وی در پاسخ به این سوال که ضعف عمده 
تیم نوجوانان در جام جهانی چه بود، عنوان 
کرد: در بازی با مراکش موردی که می تواند 
برای رده های پایه گره گشا و درس باشد؛ 
عدم تمرکز و راهنمایی نکردن بازیکنان کم 
تجربه در دقایق آخر بود. مربیان باید دائماً در 
کنار بازیکنان باشند و لحظه به لحظه تدابیر 
انفرادی و تیمی را به آن ها گوشزد کنند. در 
طول مسابقات شاهد بودیم که روی نیمکت 
تیم ملی فقط حسین عبدی با بازیکنان صحبت 
می کرد و سایر مربیان موارد را به نفرات داخل 

زمین انتقال نمی دادند. 

   کادر فنی 
پیشکسوت فوتبال ادامه داد: اگر بازیکنان 
رده سنی پایین بدانند کنار زمین از سوی 
کادرفنی هدایت می شوند، درصد اشتباهاتشان 
کمتر خواهد شد. چون این صحبت ها می تواند 
انگیزه مضاعفی به آنها بدهد و برای بهتر شدن 
عملکردشان، بیشتر تلاش می کنند. تیم 
نوجوانان ایران روی این مسائل ضربه خورد و 
نهایتاً از دور رقابت های جام جهانی حذف شد. 

   تساوی شاگردان قلعه نویی 
کارشناس فوتبال درباره تساوی تیم ملی 
فوتبال ایران در دومین دیدار مقدماتی 
جام جهانی ۲0۲6 مقابل ازبکستان یادآور 
شد: بازیکنان تیم ملی در بازی با ازبکستان 
ساده انگاری کردند و نهایتاً بازی برده را با 
تساوی عوض کردند. تیم ملی ایران نیمه اول ۲ 
گل زد و حتی موقعیت های خوب دیگری هم 

داشت. اما علت اصلی از دست دادن ۳ امتیاز 
این بود که تیم ازبکستان را دست کم گرفتند. 
ازبک ها در خانه خودشان بازی می کردند و 
در نیمه دوم بسیار قدرتمندانه مقابل ایران 
به میدان آمدند. آنها در حملات شان بسیار با 

برنامه بودند و فرصت طلب ظاهر شدند. 
   تمرکز؟

شافعی در پایان خاطرنشان کرد: ازبکستان 
با اینکه در نیمه دوم ۲ گل زد، اما حتی 
می توانست بازی را با پیروزی تمام کند. 
بازیکنان تیم فوتبال نوجوانان و تیم ملی 
بزرگسالان در لحظاتی تمرکزشان را از دست 

دادند و دچار اشتباه شدند.
 قطعاً نداشتن تمرکز روی بازی بازیکنان 
تأثیر منفی می گذارد که بازیکنان مان باید از 
حذف شدن، شکست ها و امتیاز از دست دادن 

تجربه کسب کنند. 

مهدی پاشازاده بازیکن پیشین تیم ملی فوتبال، معتقد است 
بازیکنان تیم ملی نوجوانان با صعود به یک هشتم نهایی، در 

جام جهانی اندونزی کار بزرگی انجام داده اند. 
مهدی پاشازاده در گفت وگو با ایسنا درباره شکست 
تیم ملی نوجوانان مقابل مراکش اظهار کرد: بازی خوبی 
بود، خوب شروع کردیم، به گل هم رسیدیم ولی جایی از 
بازی غافلگیر شدیم که خیلی بد بود. تیم هایی که در این 
لحظات گل می خورند از لحاظ روحی روانی با افت زیادی 
مواجه می شوند. به نظرم تا اینجا هم عملکرد خوبی داشتند 
و امیدوارم که حفظ شوند. باید یک برنامه ریزی خیلی خوب 
برای حضور آنها در تیم ملی جوانان داشته باشیم.  بازیکن 
پیشین تیم ملی فوتبال در مورد انتقادات از عملکرد تیم در 
ضربات پنالتی عنوان کرد: هرکسی درباره ضربات پنالتی اگر 
نظر تندی بدهد، هیچ چیزی از فوتبال نمی فهمد یا تا به حال 
در عمرش پنالتی نزده است. ما از روبرتو باجو که پنالتی زن 

بهتری در تاریخ فوتبال نداشتیم، در فینال جام جهانی 1994 
ضربه چیپ زد و گل نشد. این ضربه تمرکز بالا می خواهد ولی 
بزرگ ترین بازیکنان دنیا هم پنالتی خراب کرده اند. به نظرم 
اگر آن ضربه چیپ بازیکن ما هم گل می شد همه از او تمجید 
می کردند ولی حالا که گل نشده از او اینطور انتقاد می کنند. 
بازیکنان ما تا اینجای کار عملکرد خوبی داشتند و باید برنامه 
ریزی وجود داشته باشد که به حال خودشان رها نشوند. به 
نظرم با حمایت هایی که از آنها صورت گرفته بود نباید این 
اندازه بیخود و بی جهت انتقاد شود و تا همینجا هم کار بزرگی 
انجام داده اند.  پاشازاده درباره احتمال مربیگری عبدی در رده 
جوانان گفت: قاعدتا باید اینطور باشد. همین تیم باید یک 
رده بالاتر بیاید و آقای عبدی دوباره مربی آنها باشد. البته در 
صورتی که امکانات خوب و بازی های دوستانه با تیم های رده 
بالا داشته باشیم.  پیشکسوت فوتبال همچنین درباره تساوی 
تیم ملی ایران مقابل ازبکستان در انتخابی جام جهانی ۲0۲6 

گفت: اگر قبل از این بازی می گفتیم که مقابل ازبکستان 
یک مساوی می گیریم، هیچ کس نه نمی گفت ولی وقتی 
۲ بر صفر جلو هستیم و نیمه دوم اینطور بازی می کنیم، 
قطعا انتقاد وجود دارد که آقای قلعه نویی هم خودشان این را 
تایید کردند. بچه ها انگار تصور کرده بودند که برنده شده اند و 
البته مصدومیت ها هم بی تاثیر نبود. او درباره انتقادات تند از 
عملکرد شاگردان امیر قلعه نویی گفت: ما به عنوان مخاطب 
پای تلویزیون نشسته ایم، تخمه می شکنیم و فشاری هم روی 
ما نیست، خیلی راحت حرف می زنیم. مشخص است که در 
نیمه دوم خوب نبودیم ولی نباید تیم ملی را تخریب کنیم. 
آرژانتین و برزیل هم در همین فیفادی شکست خوردند و 
کسی باورش نمی شد ولی این ذات فوتبال است. در فاصله 
کوتاه با جام ملت ها انتقادات مخرب خوب نیست. اگر بگوییم 
که باید یک پلن B داشته باشیم می توان گفت که انتقاد 

درستی داشته ایم. 

پاشازاده: باجو هم پنالتی خراب کرد، نوجوانان را رها نکنیم


